



# Skolebestyrelsesmøde

---

## Referat, skolebestyrelsesmødet

Torsdag den 17. august 2023 kl. 17 – 19

**Til stede:** Nine, Lars, David, Mette, Astrid, Johanna, Vibeke, Lene, Mia, Hanne

**Fraværende:** Christina

## Dagsorden

### 1. Godkendelse af dagsorden

Præsentationsrunde: Mette - mor til Villads i B2, Astrid - mor til Conrad i A3, David - far til Zacharias i B2, Nine - mor til Lilly i AB1, Lars - far til Katrine i D1, Johanna - mor til Frida i AB1

Vibeke - medarbejderrepræsentant for pædagogerne, Lene - medarbejderrepræsentant for lærerne.

Mia - viceskoleleder

Hanne - skoleleder

Dagsorden er godkendt

### 2. Konstituering af skolebestyrelsen

Formanden er stoppet, så vi skal have valgt en formand og en næstformand.

Nine giver udtryk for, at med de opgaver og udfordringer, som skolebestyrelsen står overfor, så vil hun gerne stille op som formand. Nine vælges enstemmigt og med tak.

Næstformand - David vælges enstemmigt og med tak.

Forældremedlemmer: Mette, Astrid

Suppleanter: Johanna og Lars

### 3. Information fra kontoret

Flytning og indretning af lokaler - Hanne informerer om processen vedrørende flytning. Vi har omfordelt det inventar, som vi har i forvejen, inden der er blevet købt nyt ind.

Skolen har fået inddraget opbevaringsplads, så flytningen har også krævet en oprydning og udsmidning. Problemet ved mindre plads er, at tidligere elevers personlige hjælpemidler, som stadig kan bruges, er pladskrævende



- det skal selvfølgelig ikke smides ud og Hanne vil argumentere for, at der skal være plads til dette.

Vi har ansat 11 nye medarbejdere - og herudover også et antal vikarer. Desværre er der 4 af de nye medarbejdere, som er stoppet igen. Der har været "outtro" samtaler, med de personer, som er stoppet. De informationer, som ledelsen får fra disse, vil de blandt andet tage med til de kommende "intro" samtaler med de nye ansatte således, at vi kan bruge det ift. kommende ansættelser/procedurer.

Elever - vi har nu 91 elever. Efter 1.6. kom der 4 elever, som skolen ikke havde været klar over, da klassefordelingen blev lavet. Nogle af disse elever er tilflyttere.

Hørings svar - Nine har formuleret et høringssvar fra skolebestyrelsen. Dette er foregået i god sparring med Hanne og Karin (afdelingsleder), som tidligere har været ansat i en kommune og har erfaringer herfra.

7. til 10. klassernes forældre er inviteret til et morgenmøde, hvor UU-vejleder Linea vil give en overordnet information om, hvad der skal ske i forhold til at planlægge tiden frem mod og efter at grundskolen er slut.

Endvidere vil 9./10. klassernes forældre blive tilbudt et personligt møde med UU-vejlederen.

Mette spørger til konfirmation. Her på skolen er det i 7. klasse og konfirmationsforberedelsen foregår i Grønnevang kirke. Konfirmationen er altid 2. pinsedag kl. 10.00.

Pædagogisk weekend – pædagogisk aften - bestyrelsen informeres om, at skolens ledelse har inviteret Kis - som også talte på forældreaftenen - så hele skolens personale kommer til at høre om det udvidede forældresamarbejde.

VBT har ikke vundet udbuddet for kørsel - det overtages af Finns handicapkørsel. Der sker en overdragelse og muligvis rykker nogle af chaufførerne med. Fra en del af skolebestyrelsen gives udtryk for, at man ser frem til det nye samarbejde.

#### **4. Information fra medarbejderrepræsentanter**

Flytning og tilvænning til nye kolleger, elever og lokaler er godt i gang. Astrid spørger til, hvor længe skolen kan blive på første sal. Det er ikke afklaret.



## 5. Information fra skolebestyrelsesformanden

Vi har nyvalgt formand - derfor ingen specifik information.

## 6. Høringssvar

Nine har henvendt sig til Frederiksborg Amtsavis, som har fået vores høringssvar. De vil vente med at bruge info til vi kommer tættere på at kommunen har deres møde i september. Nine har aftalt, at hun til den tid stiller op til et interview.

Nine foreslår, at vi til den tid også skal dele vores information på sociale medier - fx Facebook.

Astrid foreslår "Hillerød posten"

Nine opfordrer også til, at vi skal gå ind i snakken med Hillerød kommune om, hvorvidt vi som specialskole, som tidligere var en amtsskole, er forpligtede på også at modtage elever fra omkringliggende kommuner - og ikke kun egne borgere. Denne snak vil også få indflydelse på planer om eventuelle besparelser.

Lars nævner, at man måske skulle se på, om det ville være hensigtsmæssigt, at skolen bliver taget væk fra kommunen og overgår til at være regionsskolen - ligesom Geelsgårdskolen. Dette ville betyde, at den driftsmæssige forpligtelse blev fordelt anderledes. Måske kunne der laves en anden model, hvor et udvalgt antal kommuner kunne deles om drift og pladser.

Allerede nu kan vi se, at disse høringssvar kommer til at kræve tid, så måske bliver der brug for flere skolebestyrelsesmøder i løbet af skoleåret.

## 7. Økonomi

Hanne gennemgår budgetterne for hhv. HFO og skole. Det konkluderes, at der lige nu er et mindre overskud. Der spørges til, hvad der sker, når der kommer flere elever. Hanne siger, at vi justerer personale for hver enkelt elev vi får ind. Omvendt er det også sådan, at hvis en elev stopper, så har skolen ikke længere indtægten, men udgiften til lønninger m.m. har skolen stadig.

## 8. Nyt skoleår

Har vi talt om i forbindelse med tidligere punkter.

## 9. Skolebestyrelsesarbejdet i skoleåret 23-24 – punkter, forslag og drøftelser. - **NB! Det aftales at hele dette punkt sættes på igen næste gang.**

Det fremtidige elevtal og udvidelse af skolen bliver nok et af de store temaer.

Nine har også tænkt på, om man kan gøre noget ved legepladsen. Hun har forskellige kontakter, hun kan trække på. Det kunne være spændende, hvis Skolen ved Skoven kan få forbedret udearealer. Der er forslag om, at der **måske kunne være grundlag for en** fælles arbejdsdag blandt forældrene. I forlængelse af dette foreslår Nine, at forældre til elever på



skolen evt. kunne få mulighed for at kunne bruge legepladsen i weekender og andre tidspunkter.

Mette foreslår, at vi laver en "emnekasse", hvor bestyrelse og også personale kunne komme med forslag (evt. anonymt), så skolebestyrelsen kan debattere disse emner på møderne - det aftales at sætte dette på som punkt på næste møde.

### **10. Eventuelt**

Forældremødet den 29.8.

- Skolebestyrelsen skal præsenteres,
- de øvrige forældre skal informeres om, hvad man kan bruge skolebestyrelsen til - David foreslår, at skolebestyrelsen på sigt kunne lave en lille pjece til forældrene, som beskriver dette.
- høringsvaret skal omtales,
- der skal spørges ind til hver forældregruppe (fx med en seddel i klassen) om der er gode ideer til, hvad skolebestyrelsen skal arbejde med.
- Ny kørsel skal nævnes
- Nine opfordrer til, at klassernes "navne" og hvordan strukturen er, skal nævnes - måske bare i et "skriv", eller ude i klasserne.
- Nine opfordrer også til, at denne information samles på skrift og lægges på Aula, så de, som ikke deltager på mødet, også kan læse det.

**Næste møde: 5. oktober kl 17.00-19.00**